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J E G Y Z Õ K Ö N Y V

Készült: Gádoros  Nagyközségi  Önkormányzat  Képviselő-testületének  2013.
december 10-én 1400 órától megtartott rendkívüli üléséről

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal Tanácskozó Terme

Jelen vannak: Dr. Prozlik László polgármester, Dr. Kishonti András alpolgármester,
Fábri  István,  Bencsik  Sándorné,  Kozmer  Imre  és  Papp  János
települési képviselők

Jelen volt tanácskozási
joggal meghívva: Tóth Tibor igazgatási csoportvezető

Libor Zsoltné pénzügyi csoportvezető

Dr.  Prozlik  László  polgármester  tisztelettel  köszönti  a  rendkívüli  testületi  ülésen
megjelenteket. Megállapítja, hogy a Képviselő-testület határozatképes, mert 6 fő jelen van.
Maronka  Lajos  jelezte  távolmaradását.  Jegyzőkönyv-hitelesítőnek  Dr.  Kishonti  András  és
Fábri  István  települési  képviselőket  javasolja,  akiknek  a  személyét  a  testület  –  6  igen
szavazattal  –  egyhangúlag  elfogadja.  Jegyzőkönyvvezetőnek  Bálint  Krisztinát  javasolja,
mellyel  a testület  – 6 igen szavazattal  – egyhangúlag egyetért.  Megkérdezi,  ki ért  egyet  a
meghívóban szereplő napirendi pontok megtárgyalásával, amivel a Képviselő-testület – 6 igen
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül – egyetért.

1.)  Költségvetési átcsoportosításokra javaslat

Dr. Prozlik László polgármester elmondja, év elején a 2013. évi költségvetés tervezésekor 26
millió forintot a központi költségvetési tartalék terhére terveztek be. Az év nagy beruházása
módosította  ez  egész  gazdálkodást.  Nem  kevés  kölcsönt  kaptak  a  fővállalkozótól,
kivitelezőtől, hogy az önerőt, az ÁFA-t be tudják fizetni. Először a község életében történt
meg,  hogy „önhikis” pályázaton nyertek,  54 millió  forintra  pályáztak,  39,6 millió  forintot
nyertek.  Először egy negyedét  ítélték meg az összegnek, majd a döntéshozók látták,  hogy
ilyen nagy beruházás után milyen kiadások voltak, mik a problémák. Az önkormányzatokat
átsegítette  a  nagy  nehézségeken  az  állam.  Reméli,  hogy  nem  lesznek  működésképtelen
önkormányzatok.  Az  eddigi  számlatartozásokat  kifizették,  a  kiadásokat,  melyek  másfél
hónapja szaporodtak, kiegyenlítették. A kölcsönöket visszafizették, amelyeknek egy részének
lejárt a határideje. Ebből az összegből még van olyan rész, amit felújításokra lehetne fordítani,
amit  sajnos  ebben  az  évben  még  nem  tudtak  megoldani.  12,3  millió  forintot  az
előterjesztésben foglaltakra kívánják felhasználni.  A határozati javaslatot annyiban kívánná
módosítani, hogy a piaci pavilonok ne legyenek számszerűsítve, mert nem lehet még pontosan
tudni, hány darab fog elférni.

Kozmer  Imre  pénzügyi  bizottsági  elnök  elmondja,  a  pénzügyi  bizottság  tárgyalásra
alkalmasnak találta a határozati javaslatot.
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Fábri István képviselő elmondja, nagyon jelentős ez az összeg, amit pályázat útján nyertek. a
40 millió forint nem kis összeg. Nyilván vannak kötelezettségek is. Nem tudja, hogy ez a pénz
a számlán van-e már. Eléggé át kell ezt gondolni, hogy mi legyen, jó cél érdekében legyen
felhasználva. Nem mondja, hogy nem szükségesek azok, amik fel lettek sorolva. Fájó szívvel
vette tudomásul, hogy felújításra egyetlen egy forint nem volt a 2013-as évben betervezve.
Nem tudja, hány garázs van a garázssorban. Ezek a garázsok ki vannak használva? Van ebből
bevétel? Nem tudja, hogy jó megoldás-e a kisteherautó cseréje. Most már 18 vagy 20 éves a
Daewoo. Elég hosszú időt szolgált. Nem biztos, hogy egy használt ezt tudná pótolni. Jó lenne
egy újat venni. Ha megint 20 évet leszolgál az is, akkor nem lesz vele gond. 
A piac tér témájával kapcsolatban elmondja, nem tudja, hogy a tervezett megoldás lenne-e a
jó. Egyelőre erre futja a keret? Esetleg olyan jellegű megoldásban kellene gondolkodni, mint
ami a pénzügyi bizottsági ülésen elhangzott.
Tudja,  hogy  „besegített”  a  szennyvízberuházás  abban,  hogy  az  utak  kátyúsak,  gödrösek.
Kátyúzáshoz szükséges eszközök rendelkezésre állnak? Ez még lehet, hogy nagyobb jellegű
igény az emberek részéről, mint a piac tér kérdése. A kátyúzásokat rendszeresebben kellene
elvégezni.  Nem  tudja,  hogy  miért  marad  el.  A  szennyvízberuházás  terhére  szeretnék
megjavítani?  Mindet  biztos  nem  lehet  megjavítani  abból.  Ha  eszköz  rendelkezésre  áll,
célszerűnek látná, hogy ennek a feltételeit is megteremtsék.

Kozmer Imre képviselő kérdése, a két pavilonsor egymástól milyen távolságra van?

Papp János képviselő a pavilonsor terveit megismerve elmondja, nem fog rosszul kinézni az a
sor.

Dr. Prozlik László polgármester elmondja, a tehergépkocsi 1998. nyarán lett vásárolva. Az
elég sok viharon ment keresztül. Nagyon sokat is költöttek rá. Sajnos olyan állapotban van,
hogy nem üzembiztos ma már. Most kisteherautót 5 millió forint alatt nem lehet vásárolni
újonnan.  Jó  állapotú  használt  gépkocsiban  tudnak  gondolkodni.  Valami  kell  a  jelenlegi
helyett. Olyan gyenge szegény, hogy az emelkedőn fel kell tolni.
Piac térrel  kapcsolatban elmondja,  itteni  képbe szellős,  fedett  asztalsor illene  be,  hogy ne
legyen az a tér zárt.
A  négy  garázsból  egy  van  kihasználva,  annak  idején  a  szövetkezet  használta.  Ez  nem a
garázssor felújítását, hanem a lebontását szolgálja. Az egy kerítésre helyezett fal, az oszlopára
van felhúzva a hátsó fal. Alapja nincs, kifelé dől az oszlop. Így nem lehet senkinek kiadni,
ajtó nincs rajta. Meg kell hirdetni, ki kell adni garázsként, ha nem, kistraktort be lehet oda
tenni.
Betont  daráltak  le,  apró,  zúzott  követ  tesznek  a  kátyúkba.  Azzal  az  alvállalkozónak
segítenének, ha helyettük megcsinálnák. Idei évben, gondolva a következő évre, 100 tonna
kátyúzó  anyagot  vásároltak,  amit  természetesen  tavasszal  is  fel  tudnak használni.  Csak a
legszükségesebb helyre használtak fel, amit nem a szennyvízberuházással lehet összefüggésbe
hozni. Addig ezt sajnos el kell viselni. Annyit megtesznek, hogy még az ünnepekig a zúzott
követ kihordják a nagyobb kátyúkba. Többet nem lehet rákölteni, mert jönnek tavasszal és
garanciába meg kell nekik csinálni.
Informatikára többet kell fordítani, várják, hogy legyenek pályázatok ezzel kapcsolatosan.

Kozmer  Imre  képviselő  kérdése,  hogy  nem  lehet  abban  gondolkodni,  hogy  mégis  új
tehergépjárművet  vásároljanak,  lízingeljenek.  3-4  éves  részletben  ki  tudnák  fizetni.  Vagy
annyira jó állapotút lehet venni, hogy megéri megvásárolni?
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Dr. Prozlik László polgármester elmondja, nem mertek arra gondolni, hogy 6-8 millió forintot
csak  gépkocsira  költsenek.  Nagyon  nehéz  hosszú  kötelezettséget  vállalni,  hogy  havonta
fizessenek többszázezer forintot. Jövőre nem lesz önhiki.

Dr. Kishonti  András alpolgármester  szerint kicsik a piaci  asztalok,  90 cm tényleg  nagyon
keskeny. Egy ív berajzolásával nagyobb hely lenne.

Papp János képviselő támogatja az elképzelést a finomításokkal. Ha mobil lesz, majd viszik
valahova máshova.

Dr. Prozlik László polgármester más hozzászólás hiányában felteszi szavazásra, ki ért egyet a
határozati  javaslat  elfogadásával  azzal  a módosítással,  hogy a pavilonok száma ne legyen
számszerűsítve?

A Képviselő-testület – 5 igen szavazattal, 1 tartózkodással, ellenszavazat nélkül – az alábbi
határozatot hozta:

151/2013. (XII. 10.) KT. számú határozat:
A Képviselő-testület egyetért azzal, hogy piaci
pavilonok  elkészítésére,  anyagvásárlásra  2
millió  forint,  a  garázssor  felújítására,
anyagvásárlásra  3  millió  forint,  traktor
felújításra  1,2  millió  forint,  kisteherautó
beszerzésére  3  millió  forint,  a  hivatal
számítógépes  felszereltségének  javítására  1,5
millió  forint,  pótkocsi  beszerzésére  és  a
karbantartási, felújítási köztéri fa emlékművek
festésére 2,5 millió forint összeg legyen még a
2013. évben felhasználva. Kinyilvánítja, hogy
a  költségvetési  rendeletét  ennek  megfelelően
módosítani fogja.
Felkéri  a  polgármestert,  gondoskodjon  a
Képviselő-testületi határozat végrehajtásáról.

2.) Bejelentések

- Országos Mentőszolgálat Alapítvány kérelme

Kozmer Imre pénzügyi bizottsági elnök elmondja, a pénzügyi bizottság 20 ezer forint erejéig
támogatja a kérést az általános tartalék terhére, amennyiben az az orosházi mentőszolgálatnál
lesz felhasználva.

Dr.  Prozlik  László polgármester  felteszi  szavazásra,  ki  ért  egyet  azzal,  hogy az  Országos
Mentőszolgálat Alapítvány részére 20 ezer forintot biztosítsanak azzal, hogy ezen összeg az
orosházi mentőszolgálatnál legyen felhasználva?

A Képviselő-testület  – 6 igen szavazattal,  ellenszavazat  és tartózkodás  nélkül  –  az alábbi
határozatot hozta:
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152/2013. (XII: 10.) KT. számú határozat:
A  Képviselő-testület  az  Országos
Mentőszolgálat  Alapítvány  részére  20  ezer
forintot biztosít az orosházi mentőszolgálatnál
légzésfigyelő monitor megvásárlására.

- Átriumház ’99 Bt. tervezési szerződése

Kozmer Imre pénzügyi bizottsági elnök elmondja, a pénzügyi bizottság javasolja a határozati
javaslat elfogadását a testületnek.

Dr. Prozlik László polgármester hozzászólás hiányában felteszi szavazásra, ki ért egyet az
előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásával?

A Képviselő-testület  – 6 igen szavazattal,  ellenszavazat  és tartózkodás  nélkül  –  az alábbi
határozatot hozta:

153/2013. (XII. 10.) KT. számú határozat:
A Képviselő-testület az Átriumház ’99 Építész
Tervező- és Lebonyolító Műszaki Bt-vel (5900
Orosháza,  Ond  u.  12.)  kötött  szerződést
jóváhagyja,  és  a  tervezési  díjakra  bruttó
529.400  Ft-ot  biztosít  az  önkormányzat
általános tartaléka terhére. Kinyilvánítja, hogy
a  költségvetési  rendeletét  ennek  megfelelően
módosítani  fogja.  Felkéri  a  polgármestert  a
szükséges feladatok ellátására.

Dr. Prozlik László polgármester tájékoztatásként elmondja, az óvoda december 23-tól január
6-ig zárva tart.
Közeleg  a  karácsony,  sok  helyen  az  ingatlanokat  próbálják  szépíteni,  megfelelő  lelki
felkészítést talán ezzel mutatják. Az önkormányzat is megpróbálja megtenni, amit ilyenkor
meg kell mutatni. Második éve van a községben adventi koszorú. Minden vasárnap minden
műsor nélkül a mise után fél 11-kor meggyújtják az adventi gyertyát. Kéri, szíveskedjenek ezt
mondani, hogy minél többen meg tudjanak jelenni. Előreláthatólag december 18-án vagy 19-
én 14 órakor lesz egy rendkívüli testületi ülés.
Megkérdezi, van-e valakinek közérdekű bejelenteni valója?

Fábri István képviselő elmondja, büszke volt arra, amikor a Kossuth Rádióban hallotta, hogy
a déli harangszó a gádorosi római katolikus templomból szól. Pár hete ezt nem hallja. Kérték
tőle, hogy kérdezze meg, mi annak az oka, hogy nem hallják a templom harangját. 

Dr.  Prozlik  László  polgármester  elmondja,  minden  technikai  berendezés  idővel  kopik,
műszaki okai vannak annak, hogy nem harangoznak. A felmérés megtörtént, az egyházközség
erről tájékoztatva lett.  A felújítási  költség 400 ezer forint. A harangszerelő külföldön van,
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várják,  hogy  hazaérkezzen.  Ő  próbálta  eddig  is  karbantartani,  hogy  ne  kelljen  400  ezer
forintot kiadni a javításért. Remélik, hogy nem nagy technikai probléma van. Kézi vezérléssel
van harangozás, de úgy nem lehet a harangnyelvet teljesen a haranghoz húzni.

Dr. Prozlik László polgármester további bejelenteni való hiányában megköszöni a részvételt,
és az ülést bezárja.

K. m. f.

Dr. Prozlik László Tóth Tibor
polgármester igazgatási csoportvezető

H I T E L E S Í T J Ü K :

Dr. Kishonti András Fábri István
alpolgármester települési képviselő


